
 Dagsorden til bestyrelsesmøde d. 22. maj 2023 kl. 19.30-21.30 hos 

Malene 

Til stede Malene Jakobsen 

Lars Skytte Christoffersen 

Camilla Nana Bording Christensen 

Annette Pretzmann Sørensen 

Bianka Adriana Sierzant 

Heidi Tang Homilius 

Line Graabæk Jensen - fraværende 

Cecilie Kousholt 

Susanne Mogensen 

Margit Hauge Johnsen 

1. Nyt fra børnehaven Susanne gennemgår referat fra seneste personalemøde 

 

April 

- Opfølgning på APV (det fysiske arbejdsmiljø) 

- Personale har lavet relationstest for hvert barn for at sikre at der er 

god kontakt til alle børn med minimum én voksen. Desuden lavede 

personalet en omkring forældrene af samme årsag. Det så i det 

store hele godt ud. Alle børn eller voksne skal have én god kontakt 

til en voksen.  

- Planlægning af turen til Sølyst 

- Planlægning af bedsteforældredag 

- Planlægning af cykeltur 

- Planlægning af aktivitetsurer 

- Hvordan opbevares referater af samtaler 

 

Maj 

- Oplæg ved Margit - Margit holdte oplæg om ”respekt for 

grænser”, som er et kursus hun har været på. Kommunens 

beredskab mod seksuelle overgreb af børn og unge. Det var affødt 

af en sag, hvor der blev begået overgreb mod et barn i dagtilbud. 

Lederne i Aarhus Kommune har alle været på kursus foranledt af 

den sag. Det affødte også en snak omkring, hvordan personalet i 

børnehaven anskuer børns udforskning, som børn jo gør. 

 

- Evaluering af Sølyst-dag– personale oplevede at der manglede 

lidt overblik, b.la på grund af balancen mellem frie og 

strukturerede aktiviteter. Måske det var lidt uoverskueligt at være 

der en hel dag, b.la ved regnvejr og fordi der ikke er så meget 

personale om eftermiddagen. Der drøftes videre, hvad planen kan 

være til næste gang.  

 

- Evaluering af bedsteforældredag – personale og bedsteforældre 

oplevede at det fungerede rigtigt godt. Det fungerede rigtigt godt, 

at der også var boller i stedet for kage. Der blev evalueret, at det 

fungerede godt at der blev plantet blomster. Det blev aftalt, at der 

bliver blomster hvert andet år og teater det andet år.  



- Aktivitetsuger – aktivitetsugerne vil frem mod sommerferien være 

aflyst, da der er en masse andet på programmet. 

 

- Sundhedsplejersken på besøg til personalemøde – 

sundhedsplejersken tilbyder at komme på besøg til personalet og 

holde oplæg om emner som giver mening for personalet, f.eks søvn 

eller kræsenhed.  

 

- Overleveringsmøde på skolen – Jette var til overlevering på 

skolen for at overlevere de kommende skolestartere. Der syntes det 

var en bedre form end før, hvor der blev sendt en repræsentant til 

børnehaven.  

 

- Børnemiljøvurdering – Jette går i gang med evalueringen 

(interviewer børnene) 

 

- Spisning ude/inde  

 

 

2. Dagtilbudsaftalen Margit fortæller om den nye arbejdstidsaftale børnehaven skal tage stilling 

til om de skal tiltræde. Leder (Margit), AMR (Jette) og TR (Eva) anbefaler 

at vi ikke tiltræder. Forældrebestyrelsen er enige.  

 

I den nye lokale arbejdstidssaftale må der ikke udbetales ekstra timer til 

deltidsansatte, som er en stor ulempe for de fleste selvejende dagtilbud. 

Margit, Jette og Eva har diskuteret det meget og vendt det, men foreslår at 

vi ikke tiltræder aftalen. Hvis man fortryder det og ønsker f.eks at tiltræde 

den om et år er det også en mulighed. 

 

3. Sommerfest Der er sommerfest d. 9. juni fra kl. 15:00. Der er kutyme for at bestyrelsen 

står for nogle aktiviteter. Der skal bages kage til kl. 15:00, personalet 

skriver rundt om forældre kan. 

Kl. 16:15 skal boderne pakke sammen. 

Kl. 16:30 holdes der taler for skolebørnene 

Kl. 17:00 ish – Man spiser sine medbragte madpakker 

 

Poster 

- Flødebollemaskine - Der skal stå en voksen på posten ved 

flødebollemaskinen – Bianka, Lars og Cecilie. Cecilie kan måske 

komme før og stille, personalet hjælper. Margit køber flødeboller. 

- Guldgraver – der skal samles sten som skal males. Margit køber 

guldspray - Heidi og Malene vil gerne melde sig på posten. Man 

graver det ned i sandet lige inden det går i gang. Man må beholde 

et stykke guld med hjem. Hvis man finder flere skal man grave 

dem ned igen.  

- Indianerfjer – Camilla og Line 

- Slackline -  

 



Det muntre køkken blev nedstemt pga. oprydning/glasskår.  

4. Opdatering på 

fondsansøgning 

Der søges fondsmidler med hjælp af en fundraiser til at forbedre 

legepladsen. På torsdag d. 24/5 vil der blive søgt nogle midler. Da den 

offentlige pulje først gives i 2026 går Margit og fundraiser-Torben nu 

videre med private fonde. Margit holder os løbende opdateret.  

 

5. Indsamling til 

fornyelse af 

serviceaftale på 

hjertestarteren  

 

Der laves en online-indsamling omkring vedligeholdelse af hjertestarteren 

tilknyttet børnehaven. Prisen der skal indsamles er omkring 3588,- for at 

forlænge aftalen i et år. En fra bestyrelsen bedes stå for det. Der drøftes om 

der kan laves et post på beboerne i opgangens facebook-gruppe. Sidste år 

kom der også lidt beløb ind fra Brabrand-beboernes gruppe, hvor Annette 

skrev ud. Heidi melder sig til at stå for det.  

 

6.Forældrehenvendelser Malene og Margit har talt om, hvordan vi bedst håndterer, støtter og 

arbejder med forældrehenvendelser.  

 

Vi taler om at det kan være nemmere for nogle forældre end andre at 

komme til personalet med en bekymring om ens barn, børnegruppen eller 

episoder, hvor det for andre kan være meget svært – særligt hvis det ikke 

er en enkeltstående episode, men nærmere et tema. Derfor henvender 

forældre sig ofte til bestyrelsen.  

 

Margit fortæller at alle henvendelser er velkomne. Vi taler dog også om at 

anonyme henvendelser kan være svære for personalet at modtage, da 

Margit fortæller det kan give usikkerhed for personalet, når henvendelsen 

er anonym, fordi det giver usikkerhed om hvem det var rettet mod. Margit 

håber på at er er tillid til at forældrene ved, at personalet og hun rigtigt 

gerne vil have henvendelserne fra forældre og tager imod dem med stor 

respekt og omsorg. Forældre i bestyrelsen har selv oplevet at gå til 

pædagogerne med et tema som var svært, hvor det er blevet taget rigtigt 

godt imod. 

 

Vi taler om forskellige måder man kan tage kontakt, hvis man har en 

bekymring: 

- Aula-besked til Margit med bekymringen 

- Tage fat i Margit 

- Tage fat i bestyrelsen og spørge om de vil bi-sidde i en snak (aller 

helst vil Margit dog gerne have besked direkte). 

 

Jo bedre kommunikation der er mellem forældre og pædagoger, jo bedre 

kommunikation med børnene. 

7. Evt Bianka: I vuggestuen med deres mindste barn bruger institutionen metoden 

omkring den bog der hedder Madro. Det handler om at skabe gode stunder 

og ro omkring madsituationer. Der er teknikker omkring, hvordan man kan 

gøre det. Det kan summe til næste møde.  

 



  

  

  

  

  

  

 

 


